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Nr 220.

Av herrar Heiding och Gränebo, om statsunderstöd 
åt Kalmar handelsgymnasium.

Redan i sina är 1939 avlämnade riksdagspetita, det är nu nära 11 år sedan, 
upptog skolöverstyrelsen såsom äskat statsbidrag 10 500 kronor för första 
verksamhetsåret vid planerat handelsgymnasium i Kalmar. På grund av det 
samma år utbrutna världskriget kunde dock begärt anslag icke bliva föremål 
för Kungl. Maj:ts proposition till riksdagen, enär med hänsyn till det ut
rikespolitiska läget andra utgifter ansågos böra givas företräde.

Då behovet av kvalificerad merkantil arbetskraft inom handeln och industrien 
i sydöstra Sverige i och med fredsslutet blev allt påtagligare, beslöt man 
att inom Kalmar läns näringsliv göra en insamling för att säkra driften vid 
ett handelsgymnasium i Kalmar. Denna aktion lämnade ett synnerligen 
tillfredsställande resultat, och medel, som täckte två års statsbidrag, ställdes 
till förfogande för en stiftelse. Dessa medel, omkring 32 000 kronor, äro i 
och med det tredje årets utgång helt förbrukade, och förutsättning att erhålla 
ytterligare bidrag från näringslivets sida föreligger icke, enär detta räknat 
med att genom den offervilja som visats från dess sida bärande bevis lämnats 
på handelsgymnasiets nödvändighet och önskvärdhet.

Före upprättandet av det nuvarande Kalmar handelsgymnasium fanns 
icke något handelsgymnasium förlagt till sydöstra delen av vårt land, och 
det är betydande avstånd till de närmast liggande i Hälsingborg, Göteborg 
och Norrköping. Det område, som utgör rekryteringsområde för Kalmar 
handelsgymnasium, innefattar en folkmängd av omkring 750 000 personer. 
Då ha de närmast Halland och Västergötland liggande delarna av Småland 
ej medtagits. Det kan anföras att det område, från vilket handelsgymnasiet 
i Umeå rekryterar sina elever, har en folkmängd om 440 000 personer. För 
Sundsvalls vidkommande utgör siffran 430000.

Vidkommande de principer, som enligt ovan följts vid upprättande av 
dessa handelsgymnasier, synes upprättandet av handelsgymnasiet i Kalmar 
endast vara ett fullföljande av dessa.'

Elevrekryteringen vid Kalmar handelsgymnasium har varit fullt tillfreds
ställande och antalet sökande betydligt större än de möjligheter, som före
legat, att kunna antaga dessa, Höstterminen 1949 sökte 61 elever, av vilka 
30 antogos.

En undersökning av de områden, från vilka eleverna rekryteras, utvisar 
att fördelningen mellan Kalmar stad, å ena sidan, och Kalmar och angrän
sande län, å andra sidan, var sålunda:
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första läsåret 1946/1947 .................... 28 % 72 %
andra » 1947/1948 ...................  24 % 16%
tredje » 1948/1949 ...................  15 % 85 %
fjärde » 1949/1950 .................... 25% 15%

Det kan icke anses skäligt, att Kalmar stad lielt svarar för kostnaden 
av utbildning av så många ungdomar från andra orter, utan sedan liandels- 
gymnasiet ådagalagt sitt existensberättigande synas statsmakterna nu böra 
sörja för att Kalmar stad. i likhet med övriga städer med handelsgymnasier, 
erhåller statsbidrag för verksamhetens upprätthållande. I föreliggande fall 
begäras 28 250 kronor, vilket belopp tillstyrkts såväl av yrkesöverstyrelsen 
som av handelsutbildningskommittén.

Handelsgymnasiets verksamhet är knuten till verksamheten vid Kalmar 
stads handelsinstitut, varigenom inga nybyggnader ha behövt ifrågakomma. 
Maskinutrustning och vissa lärosalsutrymmen såsom skrivsal och maskin- 
skrivningssal äro gemensamma för de båda undervisningsanstalterna, var
igenom några kapitalutgifter för anskaffande av dyrbarare utrustning icke 
i detta sammanhang begäras.

I anslutning till det anförda hemställa undertecknade riksdagsmän från 
Kalmar län,

att riksdagen vid behandlingen av anslag under åttonde 
huvudtiteln måtte för budgetåret 1950/51 anslå av överstyrelsen 
för yrkesutbildning och handelsutbildningskommittén tillstyrkta 
28 250 kronor som understöd åt Kalmar handelsgymnasium.

Stockholm den 25 januari 1950.

Arthur Heidinc/. C. F. V. Gränebo.


